
Referat for Mødet i Grøn Trepart d. 30. juni 2025 
 

1. Siden sidst 
DN Fyn rejste et ønske om, at kommunerne ved principgodkendelsen af omlægningsplanen ul-
timo 2025 forpligtiger sig på at genbekræfte omlægningsplanen i 2026 og 2027, når de kon-
krete projektforslag for natur og skovrejsning er udarbejdet.  
 
Centrovice rejste et ønske om, at trepartens arbejde i 2025 skulle holdes på at nå i mål med 
indsatsbehovet for kvælstofreduktion, samt at der var en vurdering af realiserbarhed af kvæl-
stofprojekterne i omlægningsplanen.  
 

2. Status på kvælstofindsats og lavbundsindsats 
Sekretariatet fremlagde en status. 
 
Det blev besluttet, at arbejdet frem mod næste møde skulle fokuseres på at finde projekter, 
der kunne levere på indsatsbehovet i delvandoplandet Det Sydfynske Øhav.  
 
Det blev besluttet, at projektforslaget ved Lindelse Nor inden næste møde i treparten skulle 
fagligt belyses mhp. (1) hvilke vandopland det påvirkede, (2) fordeling på forskellige virkemid-
ler.  
 
Det blev besluttet, at de enkelte projekter skulle kvalificeres ift. kvælstofreduktion og arealfor-
brug.  
 
Det blev besluttet, at konklusionerne fra screeningen af fast-track-vådområderne skulle rund-
sendes til kredsen, når den var klar. 
 

3. Drikkevandsbeskyttelse og skovrejsning 
DN Fyn ønskede en beskrivelse af biofaktor ved de enkelte skovrejsningsprojekter. 
 
Naturstyrelsen nævnte, at de havde fået 2 mia. kr. til etablering af skov over 20 år, og gerne 
ville indgå i dialog med de enkelte kommuner om konkrete projekter, når rammerne for ud-
møntning var på plads. Ærø Kommune rejste en udfordring med, at det kan være svært for 
mindre øer at leve op til minimumskrav for nyetablerede skove. Naturstyrelsen tog opmærk-
somhedspunktet til efterretning. 
 
Der var et spørgsmål fra Patriotisk Selskab om, hvorvidt skoven skulle etableres uden brug af 
pesticider. Sekretariatet følger op på dette spørgsmål pr. mail.  
 

4. Natur, biodiversitet og øvrige synergier 
Der var en drøftelse af ressourceforbruget mellem hhv. naturprojekter samt projekter mhp. at 
nå indsatsbehovet for kvælstofreduktion. 
 
DN Fyn ønskede, at man benyttede værktøjerne i MARS til at belyse og registrere forslag til 
naturprojekter.  
 
DN Fyn ønskede, at forslaget til et signaturprojekt sættes på dagsordenen til næste møde i 
treparten mhp. en drøftelse af forslaget.  
 

5. Forslag fra DN Ærø 
Det blev besluttet, at projektet skulle fagligt belyses mhp. at kunne indgå i omlægningsplanen.  
 
 



6. Forslag fra DN Langeland om sikring af drikkevandsinteresser 
Det blev besluttet, at projektet skulle fagligt belyses mhp. at kunne indgå i omlægningsplanen. 
 

7. Synopsis for omlægningsplan 
Der var ingen bemærkninger til punktet.  
 

8. Offentliggørelse og lodsejerkommunikation 
Der var enighed om at der blev udarbejdet et fælles lodsejerbrev fra treparten til alle lods-
ejere, hvis grund bliver påvirket af skitseprojekter i omlægningsplanen.  
 
Der var enighed om, at lodsejerbrevet sendes afsted medio august, og koordineres med de øv-
rige treparter på Fyn.  
 
Der var enighed om, at der ikke skulle holdes ét fælles informationsmøde i Svendborg for alle 
lodsejere på tværs af hele treparten, men at man i stedet ønsker at holde informationsmø-
derne lokalt i de enkelte kommuner. 


